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ZÁPIS z 6. schůze předsednictva České lékařské společnosti JEP, z.s. v roce 2024, která 

se konala dne 12. června 2024 od 13:00 hodin v Libochovicích 

 

• Zpráva o hospodaření ČLS JEP za rok 2023 

 

Prof. Pařízek, pokladník ČLS JEP, přednesl ve své prezentaci výsledky hospodaření 

organizace za rok 2023. Podstatný závěr je, že zůstáváme celkově v černých číslech a úspěšně 

investujeme finanční prostředky. Rozdělení hospodářského výsledku za rok 2023 do 

jednotlivých fondů byl předsednictvem schválen bez připomínek. Detailní zpráva je k 

dispozici na vyžádání v ekonomickém oddělení ČLS JEP. 

 

• Žádost o založení nové odborné společnosti – Česká společnost pro AI a 

inovativní technologie v medicíně 

 

ČLS JEP obdržela žádost o založení další odborné společnosti, která by propojovala 

odborníky z oblasti zdravotnictví, výzkumu, vývoje a akademických kruhů, kteří se zabývají 

aplikacemi umělé inteligence, technologiemi virtuální reality a implementací inovativních 

technologií do klinické praxe. Žádost splnila všechny formální náležitosti, ale předseda ČLS 

JEP vydiskutoval se zakládacím výborem úpravu názvu na Česká společnost pro umělou 

inteligenci a inovativní digitální technologie v medicíně a s tímto názvem také bylo přijetí 

nové OS schváleno. 

 

 

• Publikační soutěž o Ceny předsednictva za nejlepší publikace vydané v roce 2023 

 

Prof. Šonka prověřil obdržené návrhy na ocenění (11 knih a 10 článků) a připomněl postup, 

jaký budou členové předsednictva při hlasování, které bude probíhat od 14. do 30. 6. 2024, 

dodržovat. Zasazoval se také o to, aby na webovské stránce ČLS JEP byly vystaveny všechny 

navržené publikace, nikoliv jen ty vítězné, a aby byly dobře vyhledatelné. 
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• Možnosti vlastního kreditního systému – analýza JUDr. Vacka 

 

JUDr. Vacek upozornil členy předsednictva na stávající legislativu (Licenční řád - Stavovský 

předpis č. 11, Celoživotní vzdělávání lékařů - Stavovský předpis č. 16),), která umožňuje 

přidělování kreditů celoživotního vzdělávání ČLK a na praktickou neprůchodnost změny 

zákona o ČLK. Zavedení dalšího nového kreditního systému v ČR by bylo nejen obtížné, ale 

bylo by vnímáno jako nepřátelské a konkurenční. Kredity dnes již nejsou tak nezbytné (s 

výjimkou např. u primářů, kteří dokládají k žádosti o licenci diplom celoživotního 

vzdělávání). Navíc náročnost vedení celé agendy na IT i lidské zdroje utvrdila předsednictvo 

v tom, že bude výhodnější dál platit za akreditace komoře než zřizovat vlastní systém. ČLK je 

však momentálně defenzivě, bylo by tedy alespoň legislativně možné pokusit se odstranit 

formou přílepku k zákonu o zdravotním pojištění povinnost kreditů pro primáře. 

 

 

• Pozměňovací návrhy k zákonu č. 48/1997 Sb. 

 

JUDr. Vacek rovněž představil snahu o pozměňovací návrh zákona, který by upravil možnost 

odborných společností vyjadřovat se k řízením SÚKL vložením nového paragrafu:  

„§ 39q 
Účast odborné společnosti v řízeních podle části šesté 

 
V řízení o stanovení, změně nebo zrušení maximální ceny nebo výše a 
podmínek úhrady v hloubkové nebo zkrácené revizi, v řízení o opravném 
prostředku nebo v přezkumném řízení může účastník řízení požádat o odborné 
stanovisko příslušné odborné společnosti. Ústav je povinen ke stanovisku 
přihlédnout a v případě odchylky od stanoviska svůj postup odborně zdůvodnit; 
týká-li se stanovisko odborné společnosti zařazení do referenční skupiny, 
výběru nejbližšího terapeuticky porovnatelného léčivého přípravku nebo 
některé z okolností, posuzovaných podle § 39b odst. 2 a 10, může Ústav 
stanovisko zcela nebo zčásti odmítnout jen prokáže-li, že není v souladu se 
současnými dostupnými poznatky lékařské vědy. Stanovisko dle první věty 
zajišťuje Ústav na žádost účastníka řízení.“ 
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• Analýza klinických hodnocení 2024 

Asociace inovativního farmaceutického průmyslu představila a poskytla k dispozici svou 

analýzu, jež má za cíl mapovat kvalitativní a kvantitativní přínosy klinických hodnocení 

realizovaných členskými společnostmi AIFP pro národní hospodářství a zdravotnický sektor 

České republiky. Analýza bude zaslána členům předsednictva na vědomí. 

 

• Delegování člena do Nadačního fondu paliativní medicíny 

       ČLS JEP deleguje na žádost Nadačního fondu paliativní medicíny do jeho správní rady   

        prof. MUDr. RNDr. Jiřího Beneše, CSc 

 

• Koncepce porodní asistence - verze 1.0 

       ČLS JEP se připojuje k odmítavému stanovisku České gynekologické a porodnické                        

       společnosti ČLS JEP (ČGPS) k navržené Koncepci porodní asistence – verze 1.0, neboť je  

       zpracována nepřehledně, ale i kontroverzně a její realizací by se existující systém péče  

       vracel k překonaným modelům minulosti a mohl by ohrožovat zdraví matky, plodu i  

       novorozence. V materiálu je velký důraz kladen na subjektivní prožitek ženy u porodu a  

       naopak, zcela chybí pozornost intrapartálnímu stavu plodu a poporodní adaptaci a stavu  

       novorozence. ČGPS důrazně nedoporučuje provádět významné změny v systému  

      komplexní péče o těhotnou/rodící ženu a plod/novorozence v České republice, který je  

      velmi dobře nastaven a je postaven na vysoce funkční spolupráci mezi lékařem a porodní   

      asistentkou. 

      Předseda ČLS JEP odmítavé stanovisko ke koncepci zašle na vědomí ministrovi zdravot- 

      nictví Válkovi. 

 

• Nová Pracovní skupina pro návykové látky 

Dr. Šebková informovala o tom, že na MZ ČR vzniká nová Pracovní skupina pro návykové 

látky, do níž se zapojí. Drogová problematika a změny v seznamu návykových látek je  

nadále nutné sledovat a připomínkovat. 
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